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KKUŘÁCI DO UŘÁCI DO 
REZERVREZERVACÍACÍ

Jsem kuřák, který kdysi při
prvních omezeních nás, kuřáků, v
legraci tvrdil, že nás stejně jed-
nou vyženou do rezervací. A ono
to tak asi brzy dopadne.

Naprosto souhlasím s omeze-
ními, abychom neobtěžovali ne-
kuřáky a zdravá prostředí. Vím,
že si možná poškozuji zdraví, ale
jsem “závislý” a jak se znám, kou-
řit nepřestanu. Nechci se streso-
vat, chci být zdravý duševně. A
takových nás je víc. Kdybych do-
hlédl do poslanecké sněmovny, a-
peloval bych na naše státotvůrce -
dopřejte nám tu neřest a zacho-
vejte nám kutlochy, kde do sebe
budeme moci svobodně vtáhnout
kouř. Bojím se totiž, že naši po-
slanci napodobí ty vzorné z EU a
zákonně nám hospody odříznou.

Takový nápad. Co kdyby se na-
šel majitel restaurace, který by se
rozhodl společně s personálem,
že vedle nekuřáckých prostor na-
bídne podobný také kuřákům?
Nebyl by takový zákon v daném
případě zákonem zasahujícím do
práv a svobod člověka? Vždy�
majitel s personálem se tak roz-
hodl o své vlastní vůli. Je to jeho
restaurace, jsou to jeho prostory.
Byl tak hodný, že umožnil skupi-
ně “nezdravých vyhnanců” laska-
vý azyl.

Asi marná útěcha. Kuřáci, chy-
stejme se do rezervací.            ba

PPOOSSEELL  JJAARRAA

K nejpopulárnějším svět-
cům křes�anské víry bezesporu
patří svatý Jiří. O jeho životě
se nedochoval žádný historic-
ký údaj, ale legenda praví, že
Jiří byl rytířem, který při svém
putování do Svaté země za-
chránil královskou dceru před
smrtí. Strašný drak totiž sužo-
val obyvatele jednoho města
na území Libye a vyžadoval
každý večer na usmířenou pár
ovcí. Když ovce nebyly, dostá-
val lidské oběti určené losem.
Nakonec los padl na princeznu
a právě tehdy se objevil stateč-
ný Jiří, který draka zabil a za
záchranu princezny a celého

města požadoval, aby se všich-
ni obyvatelé stali křes�any. Na
víru tak obrátil tisíce lidí.

Svatý Jiří se stal patronem
rytířů, vojáků, skautů a rolní-
ků. Podle lidových pranostik
začíná svátkem sv. Jiří skuteč-
né jaro. Pro naše předky byl
tento svátek důležitým mezní-
kem hospodářského roku. Do-
bytek se začínal pást na zelené
trávě, odváděl se pánům první
tzv. jarní plat, což byl vlastně
nájem za pronajatou půdu v
podobě naturálií. Podle pověry
se tento den nepila voda ze
studně, protože byla jedovatá
a nesmělo se šlápnout do pole

na čerstvě probuzenou zemi.
Mladé ženy a dívky si natíraly
tento den tváře žabími vejci a
jejich ple� byla po tomto kos-
metickém zásahu mladší a
zdravější.

Pranostik, které se vážou ke
svátku sv. Jiří je mnoho. K těm
známým patří:
Jasný Jiří - pěkný podzimek.
Mrazy neuškodí, co po Jiřím
chodí.
Na sv. Jiří vylézají hadi a štíři.
Přijde - li před Jiřím bouře,
bude dlouho za kamny dobře.
Jak dlouho žába před Jiřím
vříská, tak dlouho po Jiřím zi-
ma píská. duš
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Z obcí * Z obcí * Z obcí * Z obcí 

� Další společenskou událostí
byl březnový Maškarní karneval
pěčínské TJ Sokol. Přestože ná-
vštěva nebyla z největších a ma-
sek relativně málo, všichni se
dobře bavili při kvalitní hudbě.
� Z výročních členských schůzí
jsme v tomto měsíci zaznamena-
li výročku zahrádkářů s video-
projekcí z únorových pěčínských
závodů v motoskijöringu, jejichž
záznam natočil kronikář obce A-
dolf Papáček.
� V březnu jsme se naposledy
rozloučili v současnosti s nej-
starším občanem Pěčína, deva-
desátiletým panem Jaroslavem
Divíškem. Čest jeho památce.
� V březnu se měl konat ama-
térský závod na osvědčené pě-
čínské trati ze závodů Mistrov-
ství ČR “Hobby motoskijöring”,
kde by se mohli zúčastnit i jezd-
ci bez licence. Bohužel dosavad-
ní dobré sněhové podmínky ne-
vydržely.
� Březnové veřejné zasedání pě-
čínského zastupitelstva se kona-
lo ve středu 30. března U Urba-
nů. Podstatné údaje z něho bu-
dou uvedeny kvůli uzávěrce až v
květnovém čísle.
� V neděli 17. dubna od 15 ho-
din se v hospodě U Urbanů bude
konat vzpomínková videopro-
jekce snímků ŽABA s pěčínskou
tématikou. Bližší na plakátcích.

to získalo dotaci z prostředků
Phare 2003 II. ve výši
450.000,- EUR.
� Podle nového Zákona o stře-
tu zájmů nemohou vykonávat
mandát v Zastupitelstvech ob-
cí ředitelé organizací napoje-
ných na hospodaření obcí. V
Rokytnici se tento zákon dotý-
ká Mgr. Zdeňka Duška, ředite-
le Základní školy. Pokud tento
zastupitel svůj mandát nesloží
sám, bude o dalším postupu
rozhodovat Zastupitelstvo
města. V případě, že nedojde k
jeho odvolání ze se strany ZM,
bude věc předána k rozhodnu-
tí Kraji.
� Rada města vyhodnotila na-
bídku přihlášených pojiš�oven
na pojiš�ovatele lesů v majet-
ku města. Ze dvou došlých na-
bídek vybrala Hasičskou vzá-
jemnou pojiš�ovnu z důvodu
nejnižší ceny ročního pojistné-
ho.
� V průběhu března došla po-
zvánka starosty Rokytnice nad
Rokytnou k účasti na setkání
Rokytnic ČR ve dnech 25. - 26.
června 2005. Rada města po-
věřila starostu k účasti na set-
kání. Při tomto setkání se u-
skuteční již tradiční fotbalový
turnaj zúčastněných obcí a v
letošním roce i setkání zástup-
ců hasičských sborů.
� Na Městský úřad byla doru-
čena nabídka paní Helgy Kud-
lich ze SRN na sdružení fi-
nančních prostředků na opra-
vu figurálního pískovcového
kříže u chatového tábora CE-
VA Prachovice. Rada města
věc posoudila s tím, že tuto
velkorysou nabídku přijímá.
� Na doporučení bytové komi-
se Rada města projednala ná-
vrhy na prodloužení a nepro-
dloužení nájemních smluv k
bytům v majetku města a ve 3
případech ze 7 neschválila:
prodloužení nájemní smlouvy
z důvodu neplacení nájemné-
ho a za porušování domovního
řádu. Jedná se o byty v Dol-
ním sídlišti.
� Rada města za účasti vedou-
cí sociálního odboru p. Vídeň-
ské se zabývala koncepčním
řešením chodu pečovatelské
služby v Rokytnici v O.h. S o-
hledem na snižující se zájem o
tuto službu ze strany občanů
rozhodla v souladu s § 46
odst. 1 písm. c) Zákoníku prá-
ce o snížení pracovního úvaz-
ku Pečovatelské služby.

� V souvislosti se školským zá-
konem schválila Rada města
zřízení školské rady v počtu 9
členů, kde 3 členy jmenuje zři-
zovatel školy /město/ , 3 čle-
nové budou voleni z řad rodi-
čů a 3 z řad personálu školy. K
tomuto byl schválen i volební
řád.
Za zřizovatele byli jmenováni
a schváleni místostarosta Petr
Hudousek, radní Mgr. Jan Mo-
rávek a ved. sociálního odboru
Lada Vídeňská. Volby dalších
členů rady proběhnou nejpo-
zději do konce května 2005.
Organizací voleb byl pověřen
Mgr. Zdeněk Dušek, ředitel
Základní školy.
� Rada města rozhodla oslovit
ing. arch Petra Šudu ve věci
zpracování projektové doku-
mentace k realizaci stavby
“ROKYTNICE - vstupní brána
Orlických hor”, na kterou měs-

PĚČÍN

ROKYTNICE

NEBUDEŠ UKLÍZET?
NEBUDEŠ BYDLET!
Tento pracovní název užívá rada města pro projekt namíře-

ný proti neustálým problémům s nájemním bydlením v Dolním
Sídlišti. Samozřejmě se jedná o bytové domy čp. 258, 259, 260,
267 a 268, které jsou v majetku města. Tyto nově rekonstruo-
vané byty 1. kategorie, bohužel, obývají někteří naši spoluob-
čané, kteří nehodlají respektovat základní ustanovení platného
Domovního řádu. Naprosto normální je v některých vchodech
kouření na chodbách, odkládání nepotřebného odpadu do spo-
lečných sklepních prostor a samozřejmě s tím spojený naprostý
nezájem tyto prostory pravidelně uklízet. Navíc mezilidské
vztahy mezi nájemníky jsou v mnohých případech naprosto ka-
tastrofální. Na základě všech těchto zjištění přistoupila měst-
ská správa bytů k razantnímu řešení tohoto stavu. V pondělí
14. března tohoto roku proběhla čistící akce na společné pro-
story, kde bylo nemilosrdně odvezeno vše co do těchto míst ne-
patří. Nájemníci byly samozřejmě dopředu včas písemně infor-
mováni, ale většina na toto upozornění vůbec nereagovala.
Pravidelně jsou nyní kontrolovány společné prostory a popelni-
cové přístřešky. Pokud bude zjištěn nepořádek, následuje upo-
zornění dotyčnému službu konajícímu nájemníkovi. Pokud si
tento nevezme varování k srdci, může si být jist, že v jeho pří-
padě již nájemní smlouva nebude prodloužena a může si hledat
jiné bydlení, které bude vyhovovat jeho životním návykům. Ra-
da města mu však žádný takový byt nepřidělí ! Zkrátka : “ Ne-
chceš uklízet ? Nebudeš bydlet !” Rada města

� Tento snímek nepochází z mosteckého Chánova, ale je vý-
sledkem násilného vyklizení společných prostor sklepů čp. 267
v Rokytnici v O.h.

Složenky na daň z nemovitosti budou k vyzvednutí na Městském
úřadě v Rokytnici v O.h. v měsíci květnu 2005.

UPOZORNĚNÍ PRO OBČANY

V pondělí 18. dubna 2005 se od 18.00 hod. v zasedací síni v bu-
dově MěÚ uskuteční veřejné zasedání Zastupitelstva města Rokyt-
nice v O.h. Na programu bude zpráva o činnosti Rady města a
Městského úřadu, majetkové věci a další různé.

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
MĚSTA



VĚCNÉ JEDNÁNÍ O MOŽNOSTI
STĚHOVÁNÍ ROMSKÝCH RODIN

ROKYTNICE - V úterý 8. břez-
na (na MDŽ a v den, kdy tu
před léty odcházela sovětská
vojska) navštívili zástupci měs-
ta Kostelec nad Orlicí Rokytnici
v Orlických horách, aby jednali
s rokytnickými zástupci o za-
mýšleném přestěhování rom-
ských rodin do objektu v býva-
lých rokytnických kasárnách.

“Přijela paní starostka se
svými místostarosty. Jednání
probíhalo v klidu, bez emocí,
věcně. Kostelečtí zástupci nám
oznámili, že pro část rodin se
podařilo zajistit ubytování v
Malých Svatoňovicích v býva-
lém učňovském internátu. Ale
pokud mají rekonstruovat bu-
dovu, ve které dosud uvedené
rodiny bydlí, nemají jiné vý-
chodisko, než ostatním nabíd-
nout ubytování v objektu pana
Božoně v našich bývalých ka-
sárnách, s nímž už mají pode-
psanou smlouvu. Jednalo by se
asi o třicítku lidí, z nichž je de-
vět dětí, které by měly navště-
vovat rokytnickou školu. Město
Rokytnice samozřejmě s přestě-

hováním nesouhlasí, ale do
vztahu města Kostelce a sou-
kromé osoby, která vlastní bu-
doucí ubytovnu, nemůže podle
práva zasahovat. “Kostelec naši
situaci údajně chápe a také by
se jim to nelíbilo, ale v dané si-
tuaci prý nemají jiné řešení bez
ohledu na to, zda se to rokyt-
nickým líbí či nikoliv,” řekl nám
rokytnický starosta Antonín
Štefek.

Kostelecký objekt, v němž
rodiny bydlí, má být vyklizen 4.
dubna, rokytnický objekt má
být zkolaudován 31. března.
“Upřímně řečeno nevím, neu-
mím si to představit, že by ten-
to objekt mohl být zkolaudo-
ván k trvalému bydlení. Stará,
zdevastovaná, promrzlá budo-
va, do které dlouhou dobu za-
tékalo, a� už se tam udělalo co-
koliv, nemůže podstatu zakrýt,”
dodal starosta.

Situace s přestěhováním
kosteleckých romských rodin
zůstává nadále otevřená. Nabí-
zí se otázka - co se stane, když
kolaudace nedopadne?         ba

VÝBUCH PLYNU - 
TEMPEROVAL SKLEP

RYBNÁ NAD ZDOBNICÍ - 
V sobotu 5. března po po-
ledni vyjížděla jednotka
profesionálních hasičů HZS
Rychnov nad Kněžnou a
dobrovolní hasiči z Rybné a
Vamberka k ne zrovna běž-
né události. V Rybné nad
Zdobnicí došlo k výbuchu
propan - butanu v podskle-
pené garáži, takže hasiči už
jenom likvidovali jeho ná-
sledky.

“Pravděpodobnou příčinou by-
la neopatrná
manipulace s
o t e v ř e n ý m
plamenem u
tlakových ná-
dob s plynem.
Majitel otev-
řeným ohněm
temperova l
sklep, kde měl
usk ladněné
brambory a
další zeměděl-
ské plodiny. V
době výbuchu

byl naštěstí mimo. Přesto utrpěl
šok a byl zdravotníky poslán na
pozorování. Škody u takovýchto
událostí my nestanovujeme, to
činí Policie ČR, se kterou jsme
na místě spolupracovali. Ale
vzhledem k výraznému poško-
zení nemovitosti dvougaráže a
garážovaných aut Wartburg,
Škoda Felicia a uskladněném
materiálu se dají zhruba odhad-
nout na statisíce korun,” řekl
nám vyšetřovatel HZS Rychnov
Jiří Václavík.   ba

VÁCLAV KLAUS V RYCHNOVĚ N. KN.

� Prezident Václav Klaus byl přijat 1. března 2005 starostou
Města Rychnova v obřadní síni Kolowratského zámku. Potom
proběhlo setkání s občany, autogramiáda ve Společenském
centru a návštěva FABu. duš

ŠLITROVO JARO 
SNĚHEM ZAVÁTÉ
RYCHNOV - Letošní Šlitrovo
jaro (11. - 13. března) nedoká-
zalo vyrvat zimě nadvládu, ba
naopak, bylo zasypáno dalším
přívalem sněhu. Ale atmosféru
ŠJ to příliš nepoznamenalo.

“I když v něčem přece jenom.
O tom, že nebude moci přijet
Sylva Daníčková jsme věděli
předem. Ale na poslední chvíli
se omluvily hosté, se kterými
jsme počítali - herečka a zpě-
vačka Soňa Červená a maminka
Šlitrovy dcery, překladatelka
Bohumíra Peychlová. Obě
schvátila chřipka,” řekl nám
hlavní pořadatel Jan Tydlitát.
Navíc se jednomu spolužákovi
Jiřího Šlitra první den festivalu
přihodila mozková příhoda.

Nezasvěcení však tohle mož-
ná ani nezaznamenali a proží-
vali průběh ŠJ naplno. V pátek
večer odstartovalo pestrý pro-
gram představení divadla Se-
mafor Patero důvodů pro Voo
doo. Jiří Suchý s Jitkou Molav-
covou zůstali v Rychnově do so-
boty, aby se odpoledne před-
vedli v neobvyklém koncertu
(bez nástrojů i s) s názvem Ja-
ko v kapli. “My jsme to už dlou-
ho neuváděli. Tak jsme si to
museli v autě trošku vyzkoušet.
Kdyby nás někdo sledoval z
předjíždějících aut, mohl nabýt

dojmu, že jsme patrně trochu
mimo,” prohlásil Jiří Suchý na
minitiskovce v hotelu Havel. A
také se přiznal jak se těší do no-
vého působiště divadla Sema-
for. “Od září budeme působit v
divadle v Dejvicích. Řeknu vám
- udržet tradici Semaforu je čím
dál těžší. Ale lidi na nás chodí a
pocit zodpovědnosti člověku
nedá. Konkurence vás nutí pra-
covat dál,” vyznal se Jiří Suchý.
“Dnes má Semafor více barev
než dřív. Pořád jsme komedian-
ti, tak proč si nedovolit i chvilky
černého humoru nebo tragič-
na,” doplnila Jitka Molavcová.

Ale abychom nezůstali je-
nom u Semaforu. V pátek večer
si účastníci ŠJ připomenuli v
rychnovském kině slavné forbí-
ny Jana Wericha a Miroslava
Horníčka, v sobotu dopoledne
zase zlatou éru amerických mu-
zikálů. Večer pak prožili v Pelc-
lově divadle se swingovými ka-
pelami. “Byl to příjemný večer
při stolovém uspořádání. Vý-
borné kapely a při závěrečném
vystoupení kosteleckých Vra-
ných koňů se i tančilo,” sdělil
nám pracovník Pelclova divadla
Kamil Dvorný.

V neděli dopoledne skončilo
Šlitrovo jaro projekcí filmů s El-
visem Preslyem.                  ba



RROOKKYYTTNNIICCEE  VVEERRSSUUSS    KKOOSSTTEELLEECC  DDÍÍLL  IIII..
Na stránky Horského kurýra opět uveřejňujeme další informace

k připravovanému dočasnému přesunu kosteleckých neplatičů ná-
jemného, převážně Romů do ubytovny ev.č. 36 v rokytnických ka-
sárnách. Nastěhování těchto kosteleckých občanů prozatím brání
neukončená kolaudace budoucí ubytovny. Místní šetření ke kolau-
dačnímu řízení je vypsáno stavebním úřadem v Rokytnici na čtvrtek
31.3. 2005. Ve chvíli uzávěrky Horského kurýra proto není známo
jak kolaudace dopadne. Vedení města však i nadále nesouhlasí s
tímto “dočasným pobytem” a i nadále podniká kroky, které mohou
přimět Kostelec k hledání jiných vhodnějších řešení. Níže je opět u-
vedena další časová posloupnost jednotlivých kroků v této kauze :

31.1. 2005 - zastupitelstvo města Kostelec nad Orlicí projednáva-
lo na svém řádném zasedání mimo jiné otevřený dopis starosty měs-
ta Rokytnice. Ve vystoupení místostarosty Bartoše zaznělo odmítavé
stanovisko k tomuto dopisu s tím, že informace v dopise obsažené
nejsou v některých věcech pravdivé. ZM nakonec schválilo s úpra-
vami text otevřeného dopisu připravený starostkou města Kostelec
ing. Červinkovou, která vysvětluje postup Kostelce v této záležitosti
a vyzývá odpovědné ústřední orgány státu, aby se začaly se vší váž-
ností zabývat problémem romského etnika. Dopis bude po získání u-
veřejněn. Na jednání ZM vystoupil v diskusi také místostarosta Ro-
kytnice Petr Hudousek, který vyzval ZM Kostelce k zahájení kroků
vedoucích k integraci problémových občanů Kostelce do běžného ži-
vota. Znovu ostře odmítl vyřizování problémů Kostelce na úkor Ro-
kytnice.

1.2. 2005 - v 10.00 hodin se uskutečnila schůzka v kanceláři rad-
ního Královéhradeckého kraje Miloslava Plasse, který je gestorem
pro sociální péči. Smyslem schůzky bylo obnovit dialog mezi Rokyt-
nicí a Kostelcem a hledat jiná vhodnější řešení pro vyřešení problé-
mu okolo nutnosti přestěhování Romů z ev.č. 27. V 11.30 h bylo jed-
nání ukončeno s konstatováním, že obě strany si vyjasnily svoje po-
zice a názory na celý problém a je vůle hledat jiné vhodnější řešení
pro kostelecké Romy. Další jednání by se mělo uskutečnit během ně-
kolika týdnů. Radní M.Plass tlumočil na jednání názor kraje na ce-
lou problematiku, kdy uvedl, že způsob, kterým chce Kostelec řešit
svůj problém (odsun do Rokytnice) je špatný a kraj s ním nesouhla-
sí. Jednání probíhalo za značného zájmu médií. Večer byl vysílán
příspěvek k této problematice ve zpravodajství ČT 1: Večerník z
Čech v 18.00 h, Události v 19.15 h a Události, komentáře ve 22.30
hodin.

1.2. 2005 - v týdeníku Mladý svět č. 5 vychází na str. 44 reportáž
nezávislé novinářky Lenky Kučerové pod názvem : “Vzbouření na
vsi”, která je věnována problému Romů z Kostelce nad Orlicí.

2.2. 2005 - starostka města Kostelec nad Orlicí, poskytla médiím
dopis pod názvem: “Co je a co není normální aneb pojmenujme vě-
ci pravými jmény”. Dopis obdržel i starosta města Rokytnice v Or-
lických horách jako reakci na jeho otevřený dopis ze dne 21.12.
2004. Text dopisu byl odsouhlasen usnesením Zastupitelstva města
Kostelec nad Orlicí dne 31.1. 2005 - text dopisu je k dispozici níže
v přílohách.

16.2. 2005 - Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. jednalo na
svém zasedání o nabídce T. Božoně na prodej objektů ev.č. 36, 44 i
přilehlých pozemků do majetku města. Návrh prodejní ceny za část-
ku 3.570.000,- Kč vč. DPH shledalo ZM jako nereálné a uvedlo ak-
ceptovatelnou výši prodejní ceny 750.000,- Kč vč. DPH s tím, že
splatnost kupní ceny by musela být rozložena na min. 2 roky.

8.3. 2005 - Ve 13.30 hodin se uskutečnilo na radnici v Rokytnici
jednání mezi Kostelcem a Rokytnicí, kde Kostelec prezentoval i na-
dále svůj zájem umístit do ubytovny ev.č. 36 v Rokytnici dočasně

kostelecké Romy. Jeho plánem je šedesátičlennou komunitu z Kos-
telce rozdělit s tím, že 25 osobám bude nabídnut pobyt v obci Malé
Svatoňovice na Trutnovsku a 35 osob bude mít možnost se nastě-
hovat do Rokytnice v Orlických horách. Tímto rozdělením by se měl
snížit negativní dopad vlastního přemístění. Vedení radnice v Ro-
kytnici vzalo informaci Kostelce na vědomí, ale opětovně vyjádřilo
svůj nesouhlas s navrhovaným řešením. Stav i nadále zůstává tako-
vý, že objekt ev.č. 36 v Rokytnici není zkolaudovaný, takže není
možné zahájit stěhování. Kostelec byl informován vlastníkem ev.č.
36 p. Božoněm, že kolaudace proběhne do konce měsíce března a
od dubna bude možné ubytovnu v Rokytnici využívat. O tom zda -
li bude objekt skutečně možné zkolaudovat rozhodne odbor výstav-
by Městského úřadu v Rokytnici O.h. na základě šetření, které v ob-
jektu proběhne.

8.3. 2005 - starostka obce nesouhlasí se stěhováním Romů do je-
jí obce a poukazuje stejně jako Rokytnice na nevhodnost objektu
pro bydlení.

15.3. 2005 - starostka města Kostelec nad Orlicí uvedla v repor-
táži ČT (Večerník z Čech), že Kostelec ja připraven 4. dubna vy-
pnout přívod elektřiny, plynu a vody do objektu ev.č. 27 v Kostelci
nad Orlicí. Chce tím donutit Romy přijmout za každou cenu ulti-
mativní podmínky Kostelce (ulice nebo ubytování v Rokytnici a Ma-
lých Svatoňovicích). Objekty v Malých Svatoňovicích a ani v Ro-
kytnici nejsou prozatím zkolaudovány pro ubytování osob. Pokud
bude chtít Kostelec za každou cenu prosadit svoji zvůli a půjde ces-
tou porušování stavebního zákona nebo schvalování takového po-
rušování, bude to představovat velmi negativní vizitku pověřené
obce III. stupně, která se nechová jako nositel českého a komuni-
tárního práva.

21.3. 2005 - obec Malé Svatoňovice na Trutnovsku navštívil mís-
tostarosta Kostelce Jiří Bartoš spolu s romským koordinátorem
Františkem Kolářem z krajského úřadu. Jak nás informovala sta-
rostka Malých Svatoňovic Eva Hymarová jednání se zabývalo sna-
hou Kostelce nad Orlicí umístit do soukromého objektu (výrobní
podnik) 25 Romů z Kostelce. Starostka upozorňovala místostaros-
tu Bartoše na skutečnost, že objekt není rekolaudován pro ubyto-
vání a vlatník objektu navíc čelí nejrůznějším žalobám a exekucím,
takže není jisté jaká bude budoucnost celého objektu. Místostaros-
ta Bartoš prohlásil, že Kostelec trvá na svém a že Romové se chtějí
stěhovat z Kostelce. Reportáže v televzi však ukazují na poněkud ji-
ný názor Romů než - li má pan místostarosta Bartoš.

31.3. 2005 ve čtvrtek proběhlo kolaudační řízení ubytovny č.ev.
36. v Rokytnici v O.h. Výsledkem bylo přerušení řízení o kolauda-
ci, nebo� šetřením byly zjištěny závažné nedostatky a nedodělky
pro které není možné objekt zkolaudovat. Vedení města i nadále
nesouhlasí s tímto “dočasným pobytem” a v současné době podni-
ká další kroky, které mohou přimět Kostelec k hledání jiných vhod-
nějších řešení. Rada města

PEVNOST HANIČKA -
ZMĚNA OTEVÍRACÍ DOBY
Květen, červen, září, říjen  SO 9.30 - 15.00

NE, SV 9.30 - 14.00
Červen v týdnu mimo PO 10.00, 11.00, 13.00, 14.00
Červenec, srpen mimo PO 9.30 - 17.00

Hromadné zájezdy a větší skupiny mimo otevírací dobu lze
objednat na telefonních číslech 494 595 326, 494 595 393.



NÁVRAT STARÝCH NOVÝCH
Ačkoliv letošní zima byla označena za extrémní, pamatuji

si podobné důkladné zimy v době své školní docházky. Nejsem
jediná, i mí bývalí spolužáci mají vzpomínky z netradičního
překonávání sněhu, třeba na ramenou postiženého otce pro-
cházejícího uličkou z mantinelů sněhu, který by při obměku
ratolest zasypal.

Zpohodlnělí obyvatelé převážně měst nejsou odolní proti
komplikaci zvané sníh, na rozdíl od (naštěstí!) venkovanů,
kteří dosud s komplikací v nějaké míře počítají a na její zdolá-
ní využijí i tak zvané obnovitelné zdroje energie.

Fotodokumentace z 27. února letos dokládá, že došlo i na
“hrubé násilí” vůči modernímu automobilu, jednomu z mnoha,
který snad umí i mluvit, avšak nenajde cestu ztracenou v ná-
vějích sněhu v Pěčíně. Důsledek letos větrnější zimy se velmi
často neočekávaně objevoval přes noc, kdy cesty od domů by-
ly ráno neprůjezdné. Pokud chtěl řidič překonat půl kilometru
neošetřené komunikace nezávisle na fréze či pluhu, musel po-
korně využít živé koňské síly a lidských paží. Tlačící lidé si
prověřili slabou fyzičku, pro koně to byl naprosto standardní
výkon. Podbízí se označení: pravěk, ale ten je funkční posud.

JiSvob

OUTDOOR SPORTOUTDOOR SPORT

Nabízíme Vám:
� Prodej cyklistického vybavení
� Prodej kol 
� Prodej outdoorového vybavení

� Servis kol a příslušenství

Kontakt:
OUTDOOR SPORT

PRODEJNA PŘEMÍSTĚNA OD 1.12.2004
DO 1. PATRA ORLICKÉHO KONZUMU Č.P. 500

517 61 ROKYTNICE V O. H.
TEL./FAX: 494 595 248

MÓDA VE JMÉNECH
Podobně jako odívání, boty či účesy podléhají módě

i jména. Jak uvádí Český statistický úřad, můžeme po-
rovnat jejich současný stav.

Nejčastější jména chlapců: Jan, Jakub, Tomáš, Martin, 
Ondřej, Lukáš.
Děvčata: Tereza, Kateřina, Eliška, Adéla, Anna, Kristýna.
Otcové: Petr, Jiří, Pavel, Martin, Jan, Tomáš, Josef.
Matky: Jana, Petra, Lenka, Martina, Kateřina, Lucie.
Dědové: Josef, Jiří, Jan, František, Jaroslav, Václav.
Babičky: Marie, Anna, Jana, Věra, Eva, Ludmila.

Současná doba podléhá exotice a vlivu televizních novel. Je zají-
mavé, že mužská jména tolik módě nepodléhají, i když se v zápi-
se matriky objevilo i jméno Vinetou Farkaš. To děvčata jsou vyna-
lézavější, kolik je u nás jenom Vanes. ba

SLÁVEK KLECANDR

Kolik síly, pohody a klidu může nám obyčejným dát někdo, kdo
byl obdařen mimořádným darem. Darem hrát, zpívat, slyšet a
všechno pak posílat přímo do srdcí lidí.

Pan Slávek Klecandr ten dar má. Přijel i k nám do Rokytnice, kde
hrává také o Anenských poutích se svou kapelou Oboroh. Tentokrát
přijel sám. Ne však zcela, protože s sebou přivezl své čtyři družky -
kytary. Každou z nich pohladil po strunách, každou nechal zaznít.
Cítili se spolu dobře. I my v sále jsme se s nimi cítili dobře. Škoda
jen, že nás bylo tak málo. Potřebujeme všichni alespoň takovéto ma-
lé zamyšlení nad životem. Jen tak postát a nechat si hladit duši. Pa-
ne Slávku, děkujeme. Vla�ka Jiroutová



ZZZZPPPPRRRRÁÁÁÁVVVVYYYY    ZZZZ    FFFFAAAARRRRNNNNOOOOSSSSTTTTIIII
Adresa: Římsko-katolický farní úřad

Horská ul. 2, 517 61 Rokytnice v Orlických horách
tel: 494 595 614
mobil: 777 836 999

Administrátor farnosti (kněz): ThLic. P. Zbigniew Źurawski

Mše svaté v měsíci dubnu:
Kostely spadající pod farnost Rokytnice v O.h.

Rokytnice v O.h.:
Do 15.4.:
Pondělí . . . 17.30 hodin kaple sv. Pavla Pátek  . . .17.30 hodin kaple sv. Pavla

Středa . . . .17.30 hodin kaple sv. Pavla Neděle  . .10.00 hodin kostel Všech svatých

Od 18.4.:
Pondělí  . . .18.30 hodin kostel Všech sv. Pátek  . . .18.30 hodin kostel Všech svatých

Středa . . . .18.30 hodin kostel Všech sv. Neděle  . .10.00 hodin kostel Všech svatých

(Případné změny jsou oznamovány při nedělní mši sv. nebo na vývěsce u kostela.)

Pěčín: Středa  . . . . . . . . . . . . . . . . 16.00 hodin

Neděle  . . . . . . . . . . . . . . . . . 8.30 hodin

Souvlastní: Neděle  . . . . . . . . . . . . . . . . 11.30 hodin

VELIKONOČNÍ
DÍLNA

VE ŠKOLCE
Jakmile je některá z

našich maminek šikovná,
hned ji odvedeme do
školky, aby si zastříhala,
zamalovala a vytvořila
kraslici. Musíme jim tro-
chu pomoci, to dá rozum,
aby z výsledku bylo patr-
no, jestli se jedná o krá-
líčka, kohouta, ovečku
nebo vejce.

Naše učitelky si také chtě-
ly ulehčit práci s barvením va-
jec, vyhlásily proto soutěž “O
nejkásnější velikonoční vajíč-
ko”. Jenže naše chytré mamin-
ky jim na to již neskočily a tak
se soutěže zúčastnila pouze
dvě vajíčka, z toho jedno od
paní učitelky. (A to až po upo-
zornění, že vyhraje čokoládu!)
Takže to dopadlo moc pěkně.
6 učitelek si mezi sebou podě-
lilo 2 vajíčka a bylo po Veliko-
nocích. za děti paJARO JE TJARO JE TADADYY

Letošní zima se vůbec netvá-
řila, že by chtěla udělat místo
jaru. V kalendáři už jaro máme
a to se i v přírodě vehementně
hlásí o svá práva, přestože naše
hory ještě pokrývá značná vrst-
va sněhu. Přišlo rychle, leckde
nám hrozí povodněmi, ale vese-
lé a slunečné, ne deštivé, jak to
někdy bývá. Pod slunečními pa-
prsky ubývá sněhu, sem tam se
ukáže i kvítek sněženky a ptáci
po té tuhé zimě zpívají ostošest.
Nejen příroda, ale i lidé se pro-
bouzejí ze zimního spánku. Za-
číná jarní úklid, nejprve v do-
mech, pak venku a natěšení za-
hrádkáři už mají nachystané ná-
řadí, semena a sazenice a ne-
mohou se dočkat, až do té hlíny
budou moci rýpnout.

K jaru také neodmyslitelně
patří různé lidové zvyky. A tak
se na mnoha místech vynáší
Morana, písněmi se vítá jaro a
zdobí “lítečko”. Stromek nebo
větvičky ozdobené pentlemi a
barevnými nebo bílými vajíčky
se přináší zpět do vsi.

Největším svátkem jara jsou
Velikonoce. Ty jsou původu veli-
ce starého z dob předkřes�an-
ských. Pocházejí pravděpodob-
ně ze svátku oslavujícího osvo-
bození Izraelitů z Egypta. V ži-
dovských komunitách se v den

vyjití z Egypta slaví Pesach (Pa-
scha), připadající na den první-
ho jarního úplňku. Osm dní
před Pesach se provádí velký ú-
klid, všechno nádobí v kuchyni
se omývá horkou vodou. Vyhání
se “kvas” z domů. Na Pesach ne-
smí být v domě nic kvašeného, a
tak je na volném prostranství
zapálen oheň a do něj přede-
vším děti hází vše, co jen trochu
připomíná proces kvašení. Do-
spělí kolem ohně zpívají a mod-
lí se.

Na Pesach se připravuje se-
der (pořadí, uspořádání), slav-
nostní stůl, na kterém jsou ma-
cesy - nekvašené chleby, hořké
byliny, vejce, slaná voda, sladká
směs, kost s masem ze skopové-
ho představující beránka jako o-
bě� a pět kalichů vína. Kolem
stolu se sejde celá rodina a jsou
pozváni také ti, kteří rodinu ne-
mají. V novější době se jedna
židle u stolu nechává volná jako
symbol přítomnosti těch Židů,
kteří se z různých důvodů ne-
mohou slavnosti účastnit. Potra-
viny se jí v předepsaném pořadí,
každý úkon má svoji symboliku.
Průběžně se pije víno ze čtyř ka-
lichů, pátý je znamením smrti a
zůstává nedotčen. Jednotlivé ú-
kony doprovázejí modlitby a
zpěv.

Křes�anské Velikonoce se sla-
ví jako památka umučení Ježíše
Krista, Květná neděle, kdy se
světí kočičky, je na pamě� příjez-
du Krista do Jeruzaléma, kde ho
davy lidí vítaly palmovými rato-
lestmi. Na Zelený čtvrtek se lou-
čil s učedníky (Poslední večeře
Páně). Na Velký pátek byl ukři-
žován. Na Bílou sobotu před
noční bohoslužbou - vigilií - se
světí světlo - oheň, od kterého
kněz zapaluje paškál, velikonoč-
ní svíci. Od paškálu si potom vě-
řící zapalují malé svíčky. V ne-
děli se slaví Zmrtvýchvstání -
Boží hod velikonoční.

Velikonočních zvyků je také
mnoho, podle krajových zvy-
klostí. Kromě tradiční pomlázky
a malování vajíček v našich ho-
rách se pořádaly velikonoční jíz-
dy mládeže, kdy chlapci a děti
na koních i pěšky navštěvovali
děvčata v okolí. Ta se na jejich
putování k nim přidávala. V ně-
kterých krajích mají také děvča-
ta pomlázku a polévají chlapce
vodou, aby byli svěží. Chodí se
také na koledu s dřevěnými řeh-
tačkami.

Jarních radostí a zvyků je bo-
hatě, jen si vybrat. Zvláš� v tak
krásném prostředí, jaké máme u
nás na horách.

Petr Zámečník

V sobotu 7. května 2005 
se v Rokytnici v Orl.h. 

uskuteční tradiční 

BĚH BĚH 
TERRYHOTERRYHO

FOFOXEXE
Start bude v 10.00 hodin,
prezentace od 8.30 hodin

na náměstí.

� Řeka netuší, že je tady jaro.



Školní zpravodaj Kurýr(ek) �

Vychází jako příloha č. 4 Horského kurýra � DUBEN 2005
CO A PROČ SI TAKÉ

DNES PŘEČTETE
V dubnové příloze si kromě ji-

ných informací přečtete o vel-
kých březnových úspěších našich
žáků. A mimo to jsme pro vás na
poslední stánku přílohy připravi-
li něco čtení o významném ener-
getickém zdroji - zemním plynu.
Možná si kladete otázku proč.
Dovolíme si vám to vysvětlit a ta-
ké to, jak zemní plyn může sou-
viset s nějakými úspěchy žáků.

Víte, že náš školní zpravodaj
začal vycházet v lednu letošního
roku. A hned po několika týd-
nech jsme byli upozorněni na
možnost zúčastnit se soutěže “O
nejlepší školní časopis”. Protože
soutěž vypsala a sponzoruje ak-
ciová společnost Transgas, ev-
ropský přepravce zemního ply-
nu, je podmínkou účasti věnovat
část časopisu informacím o vý-
znamu zemního plynu. A proto-
že náš časopis informuje také o
nejrůznějších zajímavostech ze
světa přírodních věd a techniky,
není od věci se zmínit i o tomto
tématu. Obzvláště, když je zde
možnost předvést, jakým způso-
bem informace svým čtenářům
předáváme a v této “disciplíně”
si zasoutěžit. Takže nám držte
palce, abychom porotu dokázali
zaujmout a otočte také na stranu
IV, kde na vás čeká zemní plyn.

DEVĚT OTÁZEK POLDEVĚT OTÁZEK POLOŽENÝCHOŽENÝCH
DDVĚMA UČITELŮMVĚMA UČITELŮM

(Č = p.uč. Čapková, P = p.uč. Pavlíčková)

� Kde bydlíte?
Č: V Kostelci nad Orlicí.
P: V Pekle nad Zdobnicí.
� Nevadí Vám, že dojíždíte?
Č: Ne.
P: Nevadí.
� Učila jste už někde?
Č: Tak, už dlouho jsem učila.
P: No učila.
� Líbí se Vám tu?
Č: Kdyby se mi tu nelíbilo, tak bych tu neučila.
P: Líbí.
� Jak se Vám učí?
Č: Jak kde, podle toho, kde se chtějí něco naučit.
P: Hezky se mi učí.
� Chcete tady zůstat nebo máte jiný cíl?
Č: No tak já ne.
P: Ráda bych zůstala.
� Co vás ve škole nebavilo, když jste byla malá?
Č: Matematika.
P: Matematika.
� Do jaké školy jste zamlada chodila?
Č: Kostelec nad Orlicí.
P: Trutnov.
� V kolik hodin ráno vstáváte?
Č: V 5 hodin.
P: Ve 4 hodiny.

ZNÁTE DOBŘE 
ROKYTNICKÉ ULICE?
Znáte a umíte vyjmenovat ro-
kytnické ulice a části obce? Po-
kud ne, přinášíme vám jejich a-
becední seznam: Dolní Sídliště,
Horní, Horská, J.V. Sládka, K.
Poláčka, Nad Koupalištěm, ná-
městí J. Šimka, náměstí T.G. Ma-
saryka, Severní, Sídliště 1. máje,
Stříbrný vrch, Školní, U Nádraží,
Zahradní, 5. května. Ovšem po-
kud nevíte, kde se nachází, hle-
dat už budete muset sami.

Malováním barvami na sníh se rozlouči-
la naše škola se zimou. Stalo se tak ve
středu 23. března před velikonočními
prázdninami. Jarní a velikonoční motivy
v nejrůznějším provedení tak pokryly
část rokytnické sjezdovky, která už se v
tu dobu s lyžaři také rozloučila. V příš-
tích letech se snad z tohoto prvotního
pokusu stane velkolepá tradice.

CO JE TO 
ZLOMENÉ 

SRDCE
Přišlo jaro, blíží se květen a to

je nejlepší období na to, jak se
snadno zamilovat. Ale pozor! Ta-
ké tak snadno se dá v lásce zkla-
mat. Následující řádky vás nechtě-
jí strašit, berte je jako kufřík první
pomoci pro ten druhý případ, te-
dy když vám láska takříkajíc zlomí
srdce. Naše rady vám nejpíš nijak
nepomohou dobýt ztracené city
zpět, ale vysvětlí vám, jak k tako-
vému zlomení srdce může dojít.
Tak si s jejich pomocí případný ka-
rambol ve vztazích alespoň tak
neberte.

Lékaři jsou zajedno s básníky a
filozofy, že neopětovaná láska
může zlomit srdce. V tomoto pří-
padě hovoří o syndromu zlome-
ného srdce. Vědci z Hopkinsovy
univerzity v americkém Baltimoru
provedli na toto téma studii. Do-
spěli k závěru, že to, co člověk
prožívá při zklamání z lásky, se
nápadně podobá srdečnímu se-
lhání. Všechny příznaky tomu na-
svědčují - bolest na hrudníku,
zrychlený dech, tekutina v plicích,
tedy téměř infarktový stav. Na
rozdíl od skutečného selhání srd-
ce v tomto případě se vše vrací bě-
hem několika dní k normálu. To je
sice hezké, ale jak těch pár dní
přežít?! Nebojte se, nejde zde o ži-
vot. I když je známo, že emocio-
nální šok může spustit srdeční se-
lhání a dokonce způsobit náhlou
smrt. Ovšem láskou zlomené srd-
ce k těmto šokům nepatří, i když
to tak na začátku může vypadat.
A proč nám v tomto případě smrt
nehrozí? Kromě výše zmíněných
vědeckých faktů můžeme laickým
úsudkem dojít třeba k závěru, že
přece nám srdce nebije jenom pro
toho jednoho/pro tu jednu a ta
velká láska na nás teprve čeká.

NĚCO O 
EVROPSKÉ 

UNII
Evropská unie (EU) získa-
la svou současnou podo-
bu podepsáním Maa-
strichtské smlouvy v roce
1993. EU je politickým a
hospodářským svazkem,
který v současnosti sdru-
žuje několik států. Někte-
ré státy východní Evropy
by se v blízké budoucnos-
ti rády připojily.
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BŘEZEN BYL VE ZNAMENÍ VELKÝCH ÚSPĚCHŮ NAŠICH ŽÁKŮ

VE FINÁLE SOUTĚŽE KOMENSKÝ A MY
2. MÍSTO PRO INGRID UNGEROVOU

Tři žákyně 9. třídy naší školy
pod vedením p.uč. Dany Brokešo-
vé se úspěšně zúčastnily celostát-
ní literárně historické a výtvarné
soutěže Komenský a my. Soutěž
organizačně zajiš�uje ZŠ J.A.Ko-
menského v Brandýse nad Orlicí,
která se také stala dějištěm ú-
středního kola ve dnech 20.- 21.
března. Z celkového počtu 59 zú-
častněných škol se dívky v konku-
renci 20 soupeřů v kategorii B (6.-
9. ročník ZŠ) umístily následo-
vně: za účast v celostátním kole
získala Alena Dolečková Pamětní
list, Zdena Petrová Čestné uznání

a Ingrid Ungerová 2. místo a ještě si navíc přivezla Cenu za nejlep-
ší literární práci. Na otázku, co ji posunulo na druhé místo s tak ús-
pěšnou prací, Ingrid odpověděla: “Test o životě a díle Komenského.
Byl opravdu těžký.” Za tento velký úspěch patří dívkám, zejména In-
grid, a p.uč. Daně Brokešové gratulace a poděkování za reprezenta-
ci školy.

A jak viděly finále ústředního kola 3. ročníku soutěže samotné
dívky, to se dozvíme z následujících řádků.

“Do tohoto finále se dostalo pouhých 20 dětí se svými nejlepší-
mi slohovými pracemi, úvahou “Proč cestovat, když máme televizi,
video a internet...?” z celé České republiky. Toto štěstí jsme měly i
my. Velmi úspěšně jsme se probojovaly do finále: Ingrid Ungerová,
Zdeňka Petrová a Alena Dolečková. Měly jsme možnost naši školu
reprezentovat v Brandýse nad Orlicí, kde se závěrečné finále kona-
lo. Zde jsme měly za úkol vypracovat historický test o J.A.K.

20.3. 2005 jsme se vydali spolu s paní učitelkou Danou Broke-
šovou a s panem Jaroslavem Ungerem do Brandýsa nad Orlicí. Na
místě jsme si odložili věci a šli jsme se porozhlédnout po Brandýse,
kde právě Jan Amos Komenský pobýval. Navečer jsme se všichni se-
šli v kostele Českobratrské církve evangelické, kde jsme si mohli po-
slechnout nádherný koncert zpěvačky Kateřiny Kněžíkové z pardu-
bické konzervatoře spolu s klavíristou Pavlem Matyášem. Bylo to
velmi působivé vystoupení a tajil se nám dech nad tím, co vše mů-
že člověk se svým hlasem dokázat. Potom jsme navštívili vernisáž
výstavy výtvarných prací dětí 1.- 5. ročníků ze všech míst České re-
publiky (součást soutěže - kategorie A). Nakonec jsme společně po-
večeřeli a poté nás autobus dopravil na Hrádek, kde jsme se ubyto-
vali. Všichni jsme byli nervózní a připravovali se na test, který nás
hned druhý den dopoledne čekal.

Ráno jsme se společně nasnídali a kolem půl osmé nás autobus
dopravil zpět do Základní školy v Brandýse. Navštívili jsme zde Pa-
mětní síň J.A. Komenského, kde nám ředitel muzea vypravoval o je-
ho životě a cestování. Kolem půl desáté jsme se vrátili do školy, kde
jsme usedli za lavice a dostali jsme na vypracování konečný test o
J.A.K. Potom jsme se odebrali do jedné ze tříd, kde jsme zhlédli vel-
mi pěkné a legrační představení místních žáků Princezna na hrášku.
Mezi tím porota opravovala naše testy. Přesně ve dvanáct jsme spo-
lečně poobědvali. Musíme říci, že jsme si opravdu pochutnali. Taky
jsme neodolali a navštívili místní cukrárnu, kde jsme se tedy roz-
hodně neostýchali a nešetřili na penězích. V jednu hodinu jsme do-
šli do Rehabilitačního ústavu do velmi reprezentativních místností,
kde se konalo samotné vyhodnocení našich prací.

A jak jsme dopadli? Velice úspěšně a myslíme si, že je na nás pa-
ní učitelka Dana Brokešová pyšná! Ingrid Ungerové se totiž podaři-
lo získat 2. místo a obdržela hlavní cenu za nejlepší literární práci.
Zdeně Petrové se podařilo získat Čestné uznání od poroty za jeden
z nejlepších testů. Málokterému žákovi se podaří takto úspěšně pro-
bojovat v celostátní soutěži. Takový úspěch se nám málokdy poštěs-
tí. Jsme na sebe hrdé.”

Vítězná literární práce Ingrid Ungerové v kategorii B
(6.- 9. roč. ZŠ) na téma: Proč cestovat, když máme tele-
vizi, video a internet...?

Ach jo, jsou prázdniny. Čas, kdy moji páníčkové odjíždějí pryč
a já musím být hlídán sousedkou. Ležím v pelíšku a koukám, jak
si můj nejmladší páníček dává oblečení do kufru. Těší se, te	 si
kontroluje fotoaparát, sedá si k počítači. Najde na něm obrázky,
nejspíše kam letos cestují. Já se zvednu a jdu blíž, sednu si vedle
mého páníčka. Ten mě podrbe za uchem a já mu dám spokojeně
packu na klín. Koukám pod rukou na obrázky v počítači. A říkám
si, proč tam musejí jet, když to všechno mají tady? Vždy� tam uvi-
dějí to samé, radši kdyby zůstali se mnou a já nemusel k soused-
ce. Jsem zklamaný a jdu se uvelebit do pelíšku.

Přemýšlím o předešlých letech. Vždy přijeli s plnou náručí fo-
tek a prohlíželi si je. Já na ně koukal a stačilo i to. Nechápu, z ja-
kého důvodu tam jezdí? Vždy� z těch fotek vyčtu úplně všechno,
že tam bylo moře, nějaké památky, místní lidé, jiné barvy a písek,
nad kterým svítí slunce. I když jedou každý rok jinam, fotky při-
vážejí pořád stejné. Prostě lidé. My, psi, kdybychom měli jejich
schopnosti, takhle bychom peníze ani čas určitě nezahazovali.

Ozvala se rána. Zvednu hlavu a pozoruji, co se stalo. Jako
spravný pes to jdu obhlédnout. Moje pánička upustila do misky
můj obojek. Byl jsem naštvaný, ale neměl jsem čas trucovat, jeli-
kož mě volá hlava rodiny. Ihned jsem se rozeběhl za ním. Dal mi
příkaz “Sedni!”, jako obvykle. Ale jelikož vím, že je to moje po-
vinnost, bez zaváhání poslechnu. Hlava rodiny mi povídá: “Víš, asi
mi nerozumíš.” To je stašný, proč si lidé myslí, že psi jsou hluší?
To oni nám nerozumějí! “Rozhodl jsem se, jelikož jedeme naším
autem, že pojedeš s námi.” Skočím na hlavu rodiny a olíznu ho,
ten však na mě hodí zlý pohled a já slezu. Chvátam do pokoje, sed-
nu si do pelíšku, ale pak mě radost přešla. Proč mě vlastně berou
tam, kde už jsem byl? Vždy� jsem viděl fotky, né? A obrázky z in-
ernetu? Kvůli tomu budu muset jet tím strašným autem. To radši
zůstanu u sousedky.

Čas nastal, slyším jak na mě volají. Naskočím do auta, snažím
se usnout. Nejde to. Auto skáče podle silnice, je tam hrozné o-
vzduší, říkám si, že jsem opravdu nezůstal doma pouze s obrázky.
Po očku mrknu na nejmladšího páníčka, drží tlustou knihu a mum-
lá si nesrozumitelná slova. Co se to asi učí? No jasně, drží v ruce
anglický slovník. Ach jo, ten je tak bláhový, mě určitě postačí mé
dokonalé herecké zkušenosti. Zavrtím hlavou a konečně usnu.

“Jsme na místě”, oznamuje hlava rodiny. Jsem celkem rád, už
se mi dělalo špatně. Vylezu a rozhlídnu se, no jasně, jak jsem před-
pokládal, stejné jako na fotkách. Ubytujeme se a jdeme na pro-
cházku. Vidím různé lidi, bíle pleti, černé, dokonce i žluté, asi tu
jsou taky na prázdninách. Jenže mě zaujalo něco jiného. Dorazili
jsme totiž na pláž. Ten hřejivý písek, to teplo ze sluníčka a tolik vo-
dy. Čistý vzduch mě ovívá a vítr, který je jemný, mě něžně hladí po
mých tvářích. Slyším hlas nejmladšího páníčka, jupí, chce si se
mnou hrát. Rád a s chutí se rozeběhnu po písku, který mě hřeje mé
tlapky. Utíkám za malým páníčkem a společně s ním skáču do mo-
ře. Potápíme se. Hází mi míček a já ho poslušně přináším. V tu chví-
li jsem zapochyboval o svém předešlém mínění. Je to jiné než na
fotkách. Sice vidím to samé, ale ten pocit, pocit, který mě hřeje. Jak
bych mohl poznat, že je tu teplo, hřejivý písek, studené moře!

Začalo se stmívat a naši dospělí nás volají, a� už jdeme. Ces-
tou domů mě potká pěkná slečna (fenka). Jako správný džentlmen
ji pozdravím, ona se na mě však jen divně podívá. Říkám si, asi mě
neslyšela a pozdravím ji znovu. Ona spustí nesmyslná slova. Pak si
mě přejede pohledem, jako bych byl nějaký hlupák. Otočila se a o-
dešla. Já, zklamaný, přemýšlím, co mi to asi říkala. Něco mi to při-
pomínalo. No jasně, nejmladšího páníčka, jak se učí v autě. Ta slo-
va si byla velmi podobná. A teprve te	 si uvědomuji, že klást si o-
tázku, proč se učí cizí řeči, bylo hloupé. Uvědomuji si, že umět
světové jazyky je v dnešní době moc důležité, a proto sám sobě sli-
buji, že až přijedeme domů, budu se poctivě učit.

(pokračování na straně 3)



Školní zpravodaj Kurýr(ek) ���

(dokončení ze strany 2)
Z tohoto mého dlouhého zamyšlení mě probudilo volání, a� už

jdu domů. Doma jsem dostal plnou misku jídla. Najedl jsem se a šel
za paničkou, která se dívala na televizi. Lehl jsem si vedle ní. Ona
mě začala drbat, bylo to tak příjemné, že jsem pomalu usínal. Ale
než jsem usnul, přemýšlel jsem o svých minulých názorech. Myslím,
že je budu muset všechny zrušit. Protože dívat se někde na obrázek
není to samé, jako byste tam byli. Mě taky nestačí se dívat na obrá-
zek kosti! A slibuji, až někdy mí páníčkové někam pojedou, že jim v
tom bránit nebudu a ani mě to nebude vadit. No, ale dost toho pře-
mýšlení, te	 je čas spát. Dobrou noc.

� Nervozita před historickým testem o J.A. Komenském.

HHOORRSSKKÉÉ  MMYYŠŠII  
OOPPĚĚTT  ZZVVÍÍTTĚĚZZIILLYY

Horské myši měly v březnu pěkně napilno. Začátkem měsíce se zú-
častnily víkendové soutěže “Hronovské jablíčko” a Velká cena města
Hronova, kde znovu potvrdily svoji skvělou formu i úroveň. “V naší ka-
tegorii skupinových moderních tanců ve věku 10 - 15 let, kde soutěžilo
12 skupin, se nám se skladbou “Náš tréninkový plán” podařilo zvítězit.
A to tu byly zavedené kluby z velkých měst jako z Prahy, Pardubic, Kut-
né Hory, ale také z Týniště,” řekla vedoucí souboru Horských myší Pav-
la Macáková-Staňková. Naší skladbě říkáme v podtextu a z hecařské le-
grace - kdo netančí s námi, tančí proti nám. Te	 nás v sobotu (12.3.) če-
ká postupová soutěž do celostátního kola v Hradci Králové, uvidíme,”
dodává Pavla Macáková. “Myší” tanečníci měli to štěstí, že právě řádící
chřipka mezi nimi zasáhla jen málo.

O týden později v sobotu 12. března, kdy se Horské myši pokoušely
vybojovat postup na mistrovství Čech z oblastní soutěže východních
Čech v Hradci Králové, šlo již do tuhého. “Ve skupinových formacích e-
xistuje několik kategorií, my jsme byli s naší skladbou “Představujem
vám náš treninkový plán - kdo netančí s námi, tančí proti nám” zařaze-
ni do kategorie street a podařilo se nám opět vyhrát. Co nás moc potě-
šilo, že od všech porotců jsme získali jedničku,” řekla vedoucí a choreo-
grafka Horských myší Pavla Macáková.

Nutno podotknout, že naši tanečníci rozhodně nebyli nenápadnými
šedými myškami, i když projevy některých tanečních “takykolegů” je do
takové role chtěly napasovat. Takže při vyhlašování výsledků se ozývalo
i zcela nekolegiální pískání, které chtělo dát najevo nesouhlas s tím, že
“nějací Rokytničáci” přece nemohou vyhrát. Naštěstí verdikt nezávislé
poroty byl nezvratný a moderátor celého pořadu musel nahlas vyslovit
uznání nad tím “jak v Rokytnici válejí hiphop”.

Horské myši tedy postupují zatím na mistrovství Čech, které se u-
skuteční 21. května opět v Hradci Králové, aby bojovaly o postup do ce-
lostátního kola soutěže České republiky.   ba, Ro

Správné odpovědi MALÉHOSprávné odpovědi MALÉHO
TESTÍKTESTÍKU z minulého čísla:U z minulého čísla:

1.c, 2.a, 3.c, 4.a, 5.c, 6.c, 7.b, 8.a, 9.a, 10.a

NOVÝ ŠKOLNÍ KROUŽEK
Ve škole zahájil svoji činnost nový kroužek pod vedením paní u-

čitelky Martiny Říhové. Abychom věděli něco o náplni tohoto krouž-
ku, položili jsme paní učitelce Říhové několik otázek.

1. Proč jste založila tento kroužek?
Tento kroužek vznikl na požádání rodičů některých žáků, kteří mě-
li nebo mají výchovné problémy. Kroužek probíhá teprve jeden a půl
měsíce. Zatím není jasné, zda svou činností naplní očekávání rodi-
čů i žáků, takže vše ukáže čas.

2. Co si přejete, aby tento kroužek dětem dal?
Kroužek by měl dát žákům možnost scházet se, hovořit spolu o růz-
ných tématech, naučit se vyjadřovat vlastní názory, zamyslet se nad
svým chováním a životními hodnotami.

3. Kdy a kde se scházíte?
Scházíme se pravidelně 1 krát týdně, většinou ve škole.

4. Kdo může mezi vás přijít?
Členy si vybírá vedoucí (M.Říhová - školní metodik prevence). Pří-
padné členství dalších žáků by se nejprve projednalo s ostatními
(zatím má kroužek 11 členů - většinou žáci 2. stupně).

5. Plánujete nějaké větší akce?
Ano.

6. Přihlásilo se na tento kroužek více nebo méně dětí,
než jste čekala?
Žáci se nehlásili, spíše byli vybráni a pak se sami rozhodli.

7. Pomáhá Vám s tímto kroužkem někdo?
Pomoc přislíbili i další učitelé (např. p.uč. Vrkoslav, p.uč. Klaclová,
p.uč. Kopecká).

8. Může být toto uveřejněno v Horském kurýru?
Nevadí mi to.

Ptala se Katka Barillová

CO NA NÁS NACHYSTALA 
ŠKOLNÍ JÍDELNA

� V týdnu před Velikonocemi nás čekalo velikonoční menu.
� V jarních měsících připravují paní kuchařky týden slovenské kuchyně.
� Na den splněných přání si počkáme do 1. června na Den dětí.

PROČ SE STAVĚJÍ PŘEHRADY
Přehrady se stavějí k regulaci vodního toku a řízení průtoků, dále
pro zavlažování a pro pohon vodních elektráren. Datují se od časů
starých Egyp�anů před 2 000 lety, kdy faraon Menes postavil hlině-
nou přehradu na řece Nilu.

NEJVYŠŠÍ PŘEHRADY NA SVĚTĚ
Název Řeka Místo Výška (m)
Rogum Vachš Tádžikistán 335
Nurek Vachš Tádžikistán 310
Grande Dixence Dixence Švýcarsko 285

ZMIJE JIŽNÍZMIJE JIŽNÍ
Zmije jižní je rozšířená v jihozápadní Ev-
ropě. U nás se nevyskytuje. Žije v pahor-
katinách na skalnatých místech. Je tvorem
nočním. Loví především drobné hlodavce, mladé zmije a ještěrky.
Její jed je velmi účinný. Tato zmije dorůstá délky nejvýše 75cm.
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ENERGIE BUDOUCNOSTI
ZEMNÍ PLYN

Co je to vlastně zemní plyn: teorie o jeho vzniku se přiklánějí
nejčastěji k tomu, že se postupně uvolňoval při vzniku uhlí nebo ro-
py jako důsledek postupného rozkladu organického materiálu.
Podle teorií preferujících organický původ zemního plynu byly te-
dy na začátku vzniku zemních plynů rostlinné a živočišné zbytky.

Pro energetické účely se v průběhu téměř dvou stovek let his-
torie plynárenství používaly různé plyny. Významnějšího postavení
ale dosáhly pouze plyny vyrobené zplyněním nebo odplyněním u-
hlí, zemní plyny a kapalné plyny na bázi propanu a butanu.

V porovnání zásob zemního plynu je na tom nejlépe Rusko. Na
Sibiři jsou velké zásoby zemního plynu. Dále je to Austrálie, kde
jsou velká naleziště plynu, která se budou dále využívat. Velká na-
leziště plynu jsou také v Severní Americe. Je také zajímavé, že 71,7
% zásob plynu je na pevnině, 28,3% zásob se nachází v mořských
mělčinách.

Z hlediska ochrany životního prostředí má zemní plyn ve srov-
nání s ostatními fosilními palivy a energiemi řadu výhod: výstavba
plynovodů a ostatních zařízení je spojena s minimálním záborem
půdy, která se ve většině případů vrací původnímu účelu. Plynovo-
dy jsou uloženy v zemi, takže nikterak nenarušují tvář krajiny.

Hlavní ekologické výhody zemního plynu se ale projevují až při
jeho spalování, při kterém vzniká ve srovnání s uhlím nebo s ka-
palnými palivy daleko méně škodlivin - prach a oxid siřičitý jsou ve
spalinách obsaženy v zanedbatelném množství a také emise oxidu
uhelnatého a uhlovodíků jsou ve srovnání s ostatními palivy výraz-
ně nižší.

Jediným problémem spalování zemního plynu je vznik oxidů du-
síku (NOx). Směs oxidu dusnatého a oxidu dusičitého vzniká spa-
lováním dusíkatých látek obsažených v palivu a ze vzdušného du-
síku při vysokých teplotách.

Zemní plyn má ve srovnání s pevnými a kapalnými palivy jed-
nu výhodu - neobsahuje žádné dusíkaté látky, takže oxidy dusíku
mohou vznikat právě jen ze vzdušného dusíku. Jejich tvorba je zá-
vislá na teplotě spalování - čím je teplota vyšší, tím je vyšší i tvor-
ba NOx.

Výrobci plynových spotřebičů věnují omezování vzniku NOx vel-
kou pozornost. Konstrukčními úpravami hořáků a spalovacích ko-
mor spotřebičů se podařilo snížit emise NOx až na 10 % původních
hodnot.

Zemní plyn je jako každé uhlíkaté palivo také zdrojem oxidu uh-
ličitého (CO2), který je klimatologickými průzkumy označován za
látku, která významnou měrou přispívá ke zvýšení tzv. skleníkové-
ho efektu. Ve srovnání s ostatními palivy zemní plyn opět nemá
konkurenci - na uvolněnou jednotku tepla vzniká při spalování
zemního plynu o 40 až 50 % méně CO2 ve srovnání s tuhýni pali-
vy, o 30 až 35 % méně CO2 ve srovnání s kapalnými palivy.

Více než milion českých domácností má individuální vytápění
na zemní plyn. Pro individuální vytápění zemním plynem hovoří je-
ho četné výhody: 
� vysoká energetická účinnost plynových spotřebičů
� jednoduché ovládání plynových spotřebičů, jejich snadná regu-
lace a automatizace
� vytápění podle skutečných potřeb zákazníka
� příznivý vliv na životní prostředí

Je tedy jasné, že využívání zemního plynu je pro naši přírodu
výhodnější, než používání jiných paliv. K nám do Rokytnice ale plyn
zaveden není. Proto je zde jen málo domů, které vytápění plynem
využívají. U těchto domů najdeme zásobníky na plyn. Stále ale při-
bývá osobních automobilů, které využívají zkapalněný plyn jako al-
ternativní pohon.

Přílohu Horského kurýra Školní zpravodaj Kurýrek připravili: 
� Kateřina Barillová, Robin Nosál, David Pártl, Jakub Zimmer - 

žáci Základní školy Rokytnice v Orlických horách
� Šárka Rozsívalová - členka redakční rady Horského kurýra

ZEMNÍ PLYN ZABEZPEČÍ
ENERGETIKU 21. STOL.
Zemní plyn má více než dvakrát vyšší spalné teplo než svítiplyn

a také jiné spalovací vlastnosti, takže není se svítiplynem záměnný.
Nemá vždy stejné složení, rozdílný je nejen obsah jeho hlavní slož-
ky - metanu, liší se i v obsahu vyšších uhlovodíků a inertních plynů.
Zemní plyn je směsí plynných uhlovodíků s proměnlivou příměsí ne-
uhlovodíkových plynů. Z uhlovodíků se v zemním plynu vyskytují
pouze uhlovodíky nasycené - alkany. V některých případech může
zemní plyn obsahovat i vyšší alkanické uhlovodíky. Tuto směs ozna-
čujeme jako gazolin neboli přírodní benzín.

Zemní plyn se tvořil v průběhu mnoha fází vývoje Země.
Zemní plyny dělíme na plyny naftové, které vznikají společně s ro-
pou a plyny karbonské, které vznikají rozkladem uhlí.

Světové zásoby zemního plynu jsou natolik rozsáhlé, že vysta-
čí i při trojnásobném zvýšení současné těžby na celé 21. stol. Nej-
větší naleziště zemního plynu leží na západní Sibiři, v Íránu, Sever-
ní Americe, severní Africe a v Severním moři. Česká republika je
podobně jako u ropy téměř úplně závislá na dovozu.

Zdroj informací: Kniha o energii
Autor: R. Nosál

PRODUKCE ZEMNÍHO PLYNU
Stát Miliony metrů krychlových
Alžírsko 44174
Kanada           96419
Indonésie        35396
Nizozemsko       80590
Rumunsko        35991
Rusko           648681
Velká Británie   45760
USA            486992

SVÍTIPLYN
� Svítiplyn je uměle vyrobený zemní plyn, který se získává při spa-
lování dřeva, uhlí a dalších hořlavých látek, jako jsou oleje, smola,
dehet apod.
� Výroba svítiplynu je od počátku 19. století. Výsledný produkt teh-
dy sloužil k osvětlování.
� O rozšíření svítiplynu v praxi se nejvíce zasloužil Němec Friedrich
Winzer, který se kupodivu zasadil v Anglii v Londýně o první osvět-
lení na Pall-Mall. Další je Angličan Samuel Clegg, který vypracoval
kompletní technické podklady pro dodávku plynu.

Zdroj informací: internet
Autor článku: Jakub Zimmer

VÍTE CO JE TO PLAZMA?
Plazma je skupenství hmoty podobné plynu. Může existovat přede-
vším za vysokých teplot, jaké panují na Slunci nebo jiných hvězdách.
Za takových podmínek se elektrony odtrhnou z obalů jednotlivých a-
tomů a volně se pohybují. S plazmou se můžete setkat i na Zemi, při
bouřce tvoří například blesky. V umělých podmínkách plazma vzni-
ká z pravidla za velmi nízkého tlaku.                     Autor: R. Nosá

JAK RYCHLE SE POHYBUJE SVĚTLO?
Světlo se pohybuje konečnou rychlostí 297 600 km/s. Jedná se o
nejvyšší rychlost ve vesmíru, žádné hmotné těleso nemůže této
rychlosti dosáhnout, nebo dokonce překročit. Díky ohromné rych-
losti světla byla pro astronomické účely zavedena zvláštní jednotka
vzdálenosti - světelný rok. Je to taková vzdálenost, kterou světlo u-
razí za jeden rok - ve skutečnosti je to přes 9 bilionů kilometrů !

Autor: R. Nosál



CCYYKKLLOOBBUUSSYY  DDOO  OORRLLIICCKKÝÝCCHH
HHOORR  NNAA  SSUUCCHHÝÝ  VVRRCCHH  AA  DDOO

DDOOLLNNÍÍ  MMOORRAAVVYY
Na městském úřadu v

Rychnově nad Kněžnou se
25. února jednalo o letoš-
ním provozu cyklobusů do
oblasti Orlických hor, Su-
chého vrchu a do Dolní
Moravy.

Na jednání, jež připravila Re-
gionální rozvojová agentura
(Regional Development Agency,
RDA) při Euroregionu Glacensis
jako manažer projektu a které-
ho se zúčastnili starostové měst
a obcí, prezentovali oba doprav-
ci - Audis a Orlobus - možnosti
přepravy cyklobusy do těchto
oblastí. Cyklobusy, které začaly
jezdit před třemi lety a o něž je
stoupající zájem, budou letos
jezdit od 12. června do 28. září
o sobotách, nedělích i svátcích a
navíc pojedou 4. července. V
tomto roce budou uvedeny do
provozu také nové cyklubusové
spoje Kostelec nad Orlicí - Su-

chý vrch a Ústí nad Orlicí - Dol-
ní Morava. V diskusi se hovořilo
o financování tohoto projektu z
grantů, rozpočtů krajů, měst a
obcí i mikroregionů. Cyklobusy
navazují na běžné vlakové spoje
a navíc je v provozu přímý cyk-
lovlak Hradec Králové - Rokyt-
nice v Orlických horách. V celo-
státním hodnocení jsou cyklo-
busy v této oblasti hodnoceny
na 2. místě za Šumavou, tam
však s nimi začali o pět let dřív
a dostávají desetinásobně více
peněz (loni 3,85 milionu korun,
předloni 5 milionů).

“Jednotlivé spoje jsme při-
pravili spolu s dopravci na zá-
kladě zkušeností z loňského ro-
ku, došlo k určitým úpravám a
především k rozšíření jednotli-
vých spojů. Novinkou pro letoš-
ní rok je i zavedení tzv. poled-
ních spojů na nejvyšší body Or-
lických hor.                        -kr-

ROŠŤÁRNY ZE ŠKOLKY
Opět k nám letos do školky přiběhl velikonoční zajíček s ku-

pou vajíček. Tentokrát je však nerozházel po zahradě, protože
by ho zábly packy od sněhu. Vajíčka poschovával na nejzálud-
nější místa ve třídách, paní učitelky nám poskládaly papírové
košíčky, my si je pomalovaly a už zbývalo je jen naplnit. To nám
šlo lehce a rychle. Za pár minut vajíčka zaplnila košíčky a bon-
bony z nich nám zaplnily bříška. Samozřejmě až doma, aby-
chom neodmítaly obídek.

22.3. do Vamberka přijelo divadlo s pohádkou “O pejskovi
a kočičce”, to my můžeme, Čapka máme rádi a tak jsme opět
cestovaly ráno vlakem na kulturu. Dokonce jsme dostaly dárek
od Českých drah v podobě zpáteční výluky a tak cesta zpět by-
la úplně autobusová. Zaplnily jsme ho až po dveře. Potěšil nás
pán nastupující ve Vamberku do autobusu slovy : “A pak, že ne-
jsou děti!” Byly jsme po dlouhé době moc hrdé na své snaživé
rodiče!     za děti pa

HASIČI VYJÍŽDĚLI
V pondělí 28.3. 2005 ve

14:24 hod. jednotka hasičů
Rokytnice v Orl. horách vy-
jížděla na žádost Policie
ČR k odstranění spadlého
stromu na pozemní komu-
nikaci v obci Říčky v Orl.h.

Po příjezdu jednotky na mís-
to a provedení průzkumu bylo
zjištěno, že ve výšce cca 1,5 met-

ru visí nad silnicí javor a ohro-
žuje bezpečnost silničního pro-
vozu. Hasiči pomocí motorové
pily strom z komunikace odstra-
nili. Po skončení zásahu byla ko-
munikace uklizena a jednotka se
vrátila na základnu. Během zá-
sahu nedošlo ke zranění osob.
Jednotka na místě spolupraco-
vala s Policií ČR.                   P.B.

Ve čtvrtek 24.3. 2005 v 06:23 hod. byl operačnímu středisku HZS v
Rychnově n./Kn. ohlášen požár bytové jednotky na sídlišti 1. Máje.
Oznamovatel sdělil, že se v bytě mohou nacházet lidé. Na místo byly
neprodleně vyslány jednotky hasičů z SDH Rokytnice v Orl.h., HZS
Rychnov n./Kn., HZS Žamberk a SDH Vamberk. Po příjezdu místní jed-
notky a provedení průzkumu bylo zjištěno, že v bytě se nikdo nena-
chází. Zásah probíhal v dýchací technice, jelikož byl byt silně zakouřen.
Během hasebních prací byla na místě nalezena těla dvou udušených ko-
ček a psa. Po lokalizaci a následné likvidaci požáru, bylo místo odvět-
ráno přetlakovou ventilací. V průběhu zásahu došlo ke zranění jedno-
ho ze zasahujících hasičů. Vzniklá škoda se podle předběžných údajů
odhaduje na cca 8.000,- Kč. Příčina požáru je v šetření, největší prav-
děpodobností je to, že požár způsobila nedbalost neznámé osoby při
kouření. Hasiči na místě spolupracovali s Policií ČR.                              P.B.

EVROPSKÁ COUNTRY 2005 EVROPSKÁ COUNTRY 2005 
V PARDUBICÍCHV PARDUBICÍCH

/ pod záštitou Magistrátu Města Pardubic /
17.4. 2005 od 11 hodin u koupaliště Cihelna

Ve westernové show se představí koňský
“dorost” SK Wiyrhanea Rokytnice.

V pestrém programu dále uvidíte historický šerm, tradiční romské
tance, psy záchranáře, lukostřelbu, kovářské umění, americké auto-

mobily a motocykly a další zajímavosti.

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE
Z historie stavby přehradní nádrže Pastviny - 9. díl

1.    Stavitel
2.    1. Zvon

2. Mzda
Jednoslovné přesmyčky

VERŠ MIZÍ = MEZIVRŠÍ
NOKY TERKA = ROKYTENKA

ČAJE ZINY  = ZAJEČINY
BŘICHA VODEK = BEDŘICHOVKA

HEC NADI = HADINEC
HIC RAMENE  = HAMERNICE



ZIMA UŽ JE ZA NÁMI
Děti ze školky v Bartošovicích se rozloučily se zimou

“ Zimní olympiádou “ spojenou s ukončením masopustu
(22.3. 2005).

Na lyžařském kopci soutěžily ve sjezdových disciplínách na ly-
žích, saních a lopatách. Za odvahu a šikovnost byly oceněny diplo-
my a keramickými medailemi. A to vše v maskách zvířátek.

Jaro přivítaly shozením hořící Morany (zlá zima) do řeky a zdo-
bením Létečka (symbol jara).

Na Velikonoce si děti společně s maminkami vyrobily slepičky a
vajíčka z keramické hlíny a spoustu dalších dárečků.

Od začátku dubna slaví děti svátek knihy spojený s dvoustým vý-
ročím narození známého pohádkáře a jeho pohádkami. Letos to byl
“ Týden s Andersenem “.       Děti a učitelky z MŠ Bartošovice

NEDAL SE
Chovatel si vychoval hříbě

od své staré kobyly. Hříbě od-
rostlo a dotyčný již dospělou
klisnu vycvičil pro práci v le-
se. Ve stanoveném věku koně
ji plemenářsky zhodnotil a
přihlásil do chovu.

Kobylka s původem pra-
covně zrála a zdokonalovala
se. Majitel ji využíval k výděl-
ku při těžbě dřeva a v čase je-
jího výkonnostního vrcholu se
rozhodl připustit ji hřebcem.
Za tím účelem ji v dobré víře
svěřil známému proti jeho sli-
bu, že tuto chovatelskou zále-
žitost vyřídí za něho na stani-
ci hřebců. Majitel čekal.

Téměř po roce čekání na
známého se zapuštěnou klis-

nou se majitel svého “výrob-
ního” prostředku nedočkal.
Už mu došla trpělivost a pří-
pad oznámil policii i s vyčísle-
ním hodnoty zpronevěřeného
koně. Opřel se jednoduše o
zákon a přestal podvodníkovi
“dělat blba”.

Zdánlivě neobvyklý případ,
který se ostatním nemůže
stát. Ale může! A velmi snad-
no! Protože jsme schopni na-
lítnout kdekomu na kdeco a
trpělivě se necháme šidit v
čemkoliv. Pak se ještě bojíme
své nároky uplatnit, protože
se přeci nestaneme práskači.
A přitom je tak jednoduché o-
přít se o zákon jako klient stá-
tu.                           JiSvob

REPREZENTATIVNÍ PUBLIKACE
TŘEBECHOVICE - Snad jen zasvěcení vědí, že u příležitosti 155. vý-
ročí narození tvůrce třebechovického betlému Josefa Probošta v roce
2004 vyšla reprezentativní publikace Třebechovický Proboštův bet-
lém.

Knihu autorů Zity Zemanové, Miloše Vojíře a Pavla Matušky vyda-
lo nakladatelství Fotografo Hradec Králové v nákladu 4000 výtisků.
Zájemce upozorňujeme - pokud ji neseženete ve svém knihkupectví,
lze si ji objednat v Třebechovickém muzeu betlémů.                       ba

BARVENÍ KRASLIC
Ve středu před Velikonocemi uspořádali pracovníci rokytnické knihovny
a Informačního střediska barvení velikonočních kraslic pro maminky a
děti. S výbornými nápady, kterak udělat vajíčka na oslavu velikonočních
svátků krásná, přišla neskutečně šikovná Pavlína Vnenková. Malovalo
se různými technikami, které zvládli všichni, kdo se akce zúčastnili. Do-
konce i jeden tatínek, jenž přišel osvěžit ryze dámskou jízdu.

TTTTRRRRAAAAFFFFIIIIKKKKAAAA    KKKKUUUUNNNNCCCC    PPPPEEEETTTTRRRR
RRRROOOOKKKKYYYYTTTTNNNNIIIICCCCEEEE vvvv    OOOO....     hhhh....

NABÍDKA VIDEOKAZET + DVD NA MĚSÍC DUBEN:

DÁLE NABÍZÍME:

� CABIN FEVER
� CARMEN
� JÁ, ROBOT (WILL SMITH)
� HVĚZDNÁ PĚCHOTA 2
� ZLODĚJ ŽIVOTŮ (ANGELINA JOLIE)
� VELKÁ RYBA (JAN JAROŠ)
� ZKURVENÁ NOC
� VZKŘÍŠENÍ
� PEVNOST ALAMO

� DŘEV. UHLÍ
� TÁCKY 
� ALOBAL 

� ŠPEJLE
� UBROUSKY

JEDNOSLOVNÉ PŘESMYČKY
Smyslem přesmyček je přemístěním písmen najít hledané slovo.

U jednoslovných přesmyček je nutné z dvouslovného náznaku vy-
tvořit jediné slovo za použití všech písmen v náznaku. Nelze použí-
vat jedno písmeno více jak jednou pokud toto není v náznaku více-
krát.

Jako příklad uvádím náznak: KOS NEKRÁČÍ. Přesmyknutím pís-
men Vám vyjde pohádková postava RÁKOSNÍČEK.

Čtenářům předkládám k vyluštění zeměpisné názvy z Orlických
hor a jeho podhůří. Jde o názvy obcí a stavení.

VERŠ MIZÍ
NOKY TERKA
ČAJE ZINY
BŘICHA VODEK
HEC NADI
HIC RAMENE

Vladimír Čihák
Znění tajenky na str. 7



PPPPRRRROOOODDDDEEEEJJJJNNNNAAAA    BBBBAAAARRRRVVVVYYYY    ----    LLLLAAAAKKKKYYYY
ROKYTNICE V O.H.

e-mail: petr.maminak@tiscali.cz
Kontakt: 494 595 360, mobil: 603 276 733
� nabízí širší sortiment nátěrových hmot

a ostatní materiál
� sádrokartonové desky KNAUF
� tepelná a zvuková izolace URSA (množstevní slevy) 
� stropní kazety, vruty do dřeva, hřebíky, zednické nářadí
� suché maltované směsi, lepidla na dlažbu
� tmely, lepidla na veškeré povrchy
� barvy disperzní, syntetické, mořidla, laky, lazury
� malířské barvy: PRIMALEX - KLASIK - BRILLANT Q
� barvy na okna: HERBOL, OVERSOL, OKNOL
� antikorózní nástřikové  a nátěrové barvy na auta
� fasádní barvy dle odstínu

NIC MOCNIC MOC
NEPLÁNUJE?
ARCHON se definitivně rozpadl v roce 2003. Loni, z hecu ne-
bo z nudy, jsme si řekli, že bychom si mohli jen tak zahrát a
je z toho zase NIC MOC. Protože NIC MOC je začátek a taky
bude jednou konec.

�� CHCETE SVÉ PŘÍZNIVCE POZVAT NA NĚJAKÉ AK-
CE S VAŠÍ KAPELOU?
Moc nás těší, kolik lidí dnes na nás jezdí. Nečekali jsme tak
úžasné publikum a patří jim naše velké poděkování. Jezdit za
námi daleko nemusí. Letos to opět vypadá na koncertní
“šňůrku” Rokytnice - Pěčín - Slatina - Rokytnice. Všude to ale
stojí za to. Již te	 srdečně zveme.
PS: 26.3. se uskutečnila letos první zábava NIC MOC na
hřišti “U Starouše”. S přítomnými jsme se shodli, že kluci
jsou opravdu Páni muzikanti. A protože naše generace má ta-
ké stále smysl pro humor, byla vylosována výherní vstupenka
večera. Srdce fanynek plesala, nebo� první cenou byla noc s
bubeníkem Bobem a snídaně v kavárně na benzínové pumpě
v Rokytnici. Zklamáním pro přítomná děvčata však byl vý-
herce, kterého opravdu nikdo nečekal - Radek Müller, známý
spíše jako Bjuty.                                  Vla�ka Jiroutová

Je mi vždycky ctí psát o lidech, kteří něco opravdu umě-
jí. I zde mezi námi jich žije spousta, mnohdy skromně skry-
tých v davu. Umějí ledacos z činností člověčích. A řekne - li
se muzika, spíše tedy muzika v Rokytnici, pak se mi vybaví
moje hodně mladá léta. Tehdy jsme objížděli taneční zábavy,
které měly na svých plakátech krásný a tajemný název - AR-
CHON. Moje generace ví, naši rodiče tuší a naše děti znají
spíše z vyprávění. Pro nás všechny tedy přináším rozhovor s
kapelou , která je naše, pravá rokytnická a jmenuje se NIC
MOC. Ne, opravdu jsem se nespletla. Protože NIC MOC a ARCHON
mají hodně společného. Co, to si přečtěte na dalších řádcích.

�� KDY JSTE KAPELU NIC MOC ZALOŽILI A KDO STÁL
U JEJÍHO ZRODU ?
Skupinou NIC MOC prošlo několik hudebníků. Její začátek se
datuje k dubnu roku 1983. Na opravdovém startu skupiny se
podílel “Tom Štěpánek”, Radek Dočkalík a Jan Jirout. Jak říká-
me, lidí se ve skupině vyměnilo hodně.

�� JAKÉ BYLY ZAČÁTKY, KDE JSTE ZKOUŠELI? A VAŠE
PRVNÍ VEŘEJNÁ VYSTOUPENÍ ?
Začátky byly pro dnešní dobu groteskní. Bicí místo blan byly
potaženy igelitem. Místo zesilovačů se používala rádia. Zku-
šebnu jsme měli na náměstí v prostorách dnešní Trafiky u Kun-
ců.
První veřejné vystoupení proběhlo v Rokytnici v letním kině
(zámecký park) v roce 1983.

�� JAKOU HUDBU HRAJETE?
Jakou chceme.

�� JAK DOŠLO K PŘEMĚNĚ NIC MOC V ARCHON?
V roce 1986 jsme museli absolvovat tzv. “přehrávky”. Co to
vlastně bylo? Komise složená z “odborníků”. Např. politický
pracovník, soudružka z okresního výboru KSČ, atd. Tato komi-
se si od skupiny vyžádala seznam skladeb, kde mohlo být pár
písniček zahraničních autorů. Z třiceti skladeb jich mohlo být
maximálně deset. Tři písničky si vybrali a ty se musely zahrát.
Samozřejmě vás následně ohodnotili známkou a podle ní jste
byli po vystoupeních finančně ohodnocováni.
Název NIC MOC se jim také moc nelíbil. Nechápali smysl, dů-
vod, prostě .... prostě “ne”. Tak jsme přemýšleli, co s tím a vy-
šel z toho ARCHON. Aniž věděli, co to znamená, povolili nám
soudruzi ARCHON. /Archon je řecké slovo a označuje jednoho
z devíti vládců volených v antických Athénách/.

�� JAKÝCH ÚSPĚCHŮ ARCHON DOSÁHL?
O úspěších se nedá moc psát. Po získání povolení od přehráv-
kové komise jsme samozřejmě začali jezdit po hudebních zába-
vách. Nejezdilo se daleko. Valy u Dobrušky, Trnov, Solnice, Hel-
víkovice, Kunvald, Verměřovice, Lanškroun, Hradec Králové.
Nejzajímavější byla cesta na Slovensko do Nitry. Hodinové vy-
stoupení na hudebním festivalu zanechalo výborný dojem. Na-
točení cédéčka se nedá považovat za nějaký úspěch, protože ho
dnes má kde kdo.

�� KDY BYL ARCHON ROZPUŠTĚN A PROČ?
V roce 1993 dostal nabídku od pražské skupiny SOHO kytaris-
ta Radek Dočkalík. A poněvadž je nenahraditelný, konec byl
nevyhnutelný.

�� PROČ ZNOVU NIC MOC, NÁVRAT ARCHONU SE

V Informačním středisku v Rokytnici v Orlických horách
nabízíme komerční mapu Rokytnice v Orlických horách

s rejstříkem firem. Cena mapy je 10 Kč.

� NIC MOC - zleva: Jan Jirout - basová kytara, zpěv,
Bob Urs - bicí, Radek Dočkalík - kytara, zpěv.



Z historie stavby přehradníZ historie stavby přehradní
nádrže Pastvinynádrže Pastviny

9. díl

S H L U K O V Á  K Ř Í Ž O V K A
(v každém čtverečku 2 písmena)

S T A V I T E L

Ve třicátých letech byl průměrný výdělek kolem 2,50
Kč na hodinu. Nejvíce dřel dělníky při výstavbě přehrady
..... ( tajenka křížovky ) Pažout, který plně využíval neza-
městnanosti. Situace se zlepšila v době, kdy se začalo se
stavbou opevnění. Dělníci začali od Pažouta přecházet na
tyto stavby, protože se zde platilo až 4,50 Kč na hodinu.

20. července 1935 se přes 500 dělníků rozhodlo stáv-
kovat. V 10 hodin zařičel ..... ( 1. tajenka přesmyčkové vý-
pustky ). Po 7 hodinách jednání došlo k dohodě. ..... ( 2.
tajenka přesmyčkové výpustky ) se zvyšuje ze 2,20 na
2,45 Kč, ze 3,30 na 3,60 Kč, ze 4,20 na 4,50 Kč. Nikdo ne-
smí být za stávku propuštěn. Podnikatelskou firmu bude
tento boj stát půl miliónu korun.

A: Léčka, bosenské město, krátký kabát.
B: Stařena (nář.), ostrov v Tich. oceánu, lék v tubě.
C: Jméno lvice, zář, církevní stavba.
D: Dosna, dívčí jméno, kanadský zpěvák.

1: Barevná tužka. 2: Filmová hvězda, zn. býv. tuku. 3: Černá káva,
slovensky svět. 4: Tajenka. 5: Plošná výměra pozemku, jihoameric-
ký keř. 6: Osamocena, plátěné přístřeší. 7: Český herec (Lubomír).

Pomůcka: Avea

1. Slavná ruská pohádka, druh koření.
2. Prudké změny, placené jízdy.
3. Veselí, hvězda.
4. Náruživá hra v kartách, bezcenná literatura.

Stanislav Lank

Znění tajenek na str. 7

MALOVÁNÍ NA SNĚHU
Protože nás letošní zima obdařila velkou sněhovou nadílkou a

nás, děti v březnu už bílá omrzela, rozhodly jsme se vyzdobit si o-
kolí naší školy barevně. Paní učitelka nám smíchala temperové bar-
vy s vodou a nalila je do velkých plastových lahví. Lahve měly v zát-
ce dírku a tou barva krásně stříkala. Nejprve jsme byli důrazně va-
rováni, že nesmíme stříkat po sobě, což byla velká škoda a pak jsme
se pohádali o červenou a žlutou barvu, protože tu chtěl každý. Ko-
nečně jsme začali malovat a bylo to bezva. Okolo naší školy bylo na-
jednou hodně sluníček, aut, domečků, cákanců a trošku špinavých
dětí. Asi se nám naše malování ale povedlo, protože jeden tatínek
druhý den ráno u školy řekl, že tam asi spadla duha.    Za děti duš

DVĚ SKORO 
ZAPOMENUTÁ VÝROČÍ

Dvě výročí - 15 let od
čtvrtého odhalení Masa-
rykovy busty na Šerlichu
a 14 let od odchodu po-
sledního sovětského vo-
jáka z Rokytnice v Orlic-
kých horách.

Busta T.G. Masaryka, dílo
Leoše Kubíčka, měla pohnutý
osud - poprvé byla odhalena
8. září 1935 (autor ji vytvořil
za Masarykova pobytu v Žid-
lochovicích v polovině 20.
let), za 2. světové války ji od-
stranili nacisté a po ní nebyla
nalezena. Leoš Kubíček ji te-
dy odlil 1949 znovu, ale u-
místit ji na sloup musel sám
se skupinou dělníků a bez ja-
kékoli slávy. Tam vydržela
pět let a poté byla uložena v

kůlně nedaleko Masarykovy
chaty. Třetí instalace probě-
hla 9. května 1968, busta na
místě vydržela dva roky a by-
la uložena v rychnovském
muzeu. Jak upřesnil správce
rychnovského zámku Vlasti-
mil Borůvka, byla ukryta -
spolu s pěčínskou bustou
TGM, aby nešla do šrotu - v
dřevníku pod hromadou uhlí.
Její čtvrté odhalení před Ma-
sarykovou chatou na Šerlichu
proběhlo slavnostně 7. břez-
na 1990 za sněhové vánice.

A druhé výročí? 8. března
1991 ve 3.3O hodin SEČ ode-
šel z Rokytnice v Orl.h. po-
slední sovětský voják; bylo
jich tam dislokováno asi
3500.                             -kr-

Honza Fajt ve spolupráci s firmou OUTDOOR SPORT uspořádali
20.3.2005 zajímavý závod běžkařů po hřebenech Orlických hor.
Účastnilo se ho 45 závodníků v různých kategoriích. Nejúspěšněj-
ším rokytnickým závodníkem byl v kategorii nad padesát let muži
Jan Fajt, který obsadil 2. místo.

O PRACHY HONZY FAJTA
30 km po hřebenech Orlických hor



ZIMNÍ LYŽAŘSKÁ SEZÓNA
NA FARSKÉM KOPCI

Tak už se Rokytnice probouzí do jarního počasí a provo-
zovatelé rokytnického vleku na Farském kopci byli osloveni
redakční radou HOKU o zhodnocení zimní sezóny v Rokyt-
nici v O.h.

Vzhledem k nepřízni počasí v prosinci a začátku ledna se vlek popr-
vé rozběhl až 15. ledna letošního roku. Od tohoto dne se lyžovalo bez
vynechání jediného dne až do 20. března tj. 60 provozních dní. Za tuto
vcelku krátkou dobu se toho událo celkem dost. Jednou z událostí bylo
pořádání večerních závodů pro rokytnické děti. Výsledky nejsou priori-
tou závodů, ale důležité je že se letos těchto závodů účastnilo více dětí
než v loňském roce. Celkové vyhodnocení proběhlo dne 7. dubna v át-
riu ZŠ. Vyhlášení celkových vítězů kategorie dospělých bylo 1. dubna v
restauraci na hřišti. K závodům je nutné poděkovat všem, kteří se posta-
rali o kvalitu soutěží.

Závody jsou jedno, ale samotný provoz je věc druhá. Provozovateli
se podařilo technicky zdokonalit vlek oproti minulému roku (brzda vle-
ku, snímače pádu lana apod.) Jsou to věci, které nejsou na první pohled
vidět ale pro provoz jsou velmi potřebné. Další novinkou bylo to, že se
nám podařilo zajistit (půjčení) dětského vleku s nízkým vedením lana.
Letošní zkušební provoz ukázal, že provoz tohoto vleku bude navštěvo-
vanou atrakcí na Farském kopci. Pro příští rok bude součástí také lyžař-
ská školka pro nejmenší, ale i pro dospělé lyžaře.

Novinkou letošního roku bylo také uvedení webových stránek s on -
line kamerou. O bezproblémový provoz se postarala firma TH SOFT -
Tomáš Holenda. Dle statistik návštěvnosti můžeme konstatovat zvýšený
zájem nejen o areál, ale i zájem o náš region.

To je stručné zhodnocení lyžařské sezóny na Farském kopci. A co nás
čeká. Je toho poměrně dost od začátku stavby zasněžování (projekt jsme
odkoupili od města Rokytnice) až po dokončení úprav na sjezdovce. O
tom jak se co podaří ukáže čas a samozřejmě finanční možnosti k uve-
deným realizacím.

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem, kteří nám pomohli s pro-
vozem a přípravou Farského kopce před sezónou a v průběhu sezóny, a
také poděkovat všem lyžařům za návštěvu areálu.                           MR

TTTTrrrraaaaffffiiiikkkkaaaa    DDDDaaaannnnaaaa    VVVVeeeesssseeeelllláááá
náměstí Rnáměstí Rokytnice v Ookytnice v O.h..h.
�� kurzové sázení
�� sazka, sportka ON-LINE
�� denní tisk
OOOOTTTTEEEEVVVVÍÍÍÍRRRRAAAACCCCÍÍÍÍ     DDDDOOOOBBBBAAAA::::
pondělí - pátek 6  -  17 hod.
sobota 7 - 12 hod.
neděle 8 - 12 hod.

Všechny zveme

k nákupu!

EDUARDŮV TRPASLÍK
V sobotu 19. března slavili svátek všichni Josefové.

Hráči mariáše ale měli patrně u tohoto dne v kalendáři
poznamenáno, že se v rokytnickém hotelu Eduard usku-
teční jarní kolo 13. ročníku turnaje v křížovém mariáši
o Eduardova trpaslíka.

Sešlo se zde 32 hráčů. Pouze 7 jich bylo z Rokytnice, zbytek
tvořili zástupci dalších 16 obcí a měst. Namátkou zmiňme na-
příklad Častolovice, Lično, Verměřovice nebo Králíky. Jak je na
tomto turnaji obvyklé, úderem druhé hodiny odpolední usedli
všichni hráči ke stolům a za bedlivého dozoru ředitele turnaje
Jindřicha Kalivody bylo zahájeno první šedesátiminutové hrací
kolo. Hrálo se celkem na tři kola. Po skončení toho posledního
se mohlo začít s počítáním výsledků. Tentokrát se muselo počí-
tat ručně, jelikož nebyl k dispozici počítač.

Pravidla turnaje říkají, že putovní první cenu Eduardova tr-
paslíka získá natrvalo do svého vlastnictví ten, kdo turnaj vy-
hraje třikrát. Právě tato situace po sečtení výsledků nastala. Již
potřetí se stal vítězem turnaje Jiří Koucký z Častolovic. Druhé
místo obsadil Jaromír Slanina z Králík a třetí příčka patřila Vla-
dimíru Beranovi z Verměřovic. Pro zajímavost ještě uve	me po-
řadí všech rokytnických hráčů.

Nejlepší z místních hráčů byl Stanislav Šafář, který skončil
dvanáctý. O jedno místo za ním skončil Jiří Hájek. Do první dva-
cítky se ještě vešli Miroslav Mareš, který skončil šestnáctý a na
sedmnáctém místě se umístil Karel Podolský. Na dvacátém pá-
tém místě skončil František Valášek, Milan Janeček byl třicátý a
Petr Souček třicátý druhý.
Závěrem rádi vyřizujeme poděkování pořadatelům a

všem sponzorům turnaje.
Foto a text JKO

� Zleva Jaromír Slanina (2. místo). Uprostřed vítěz turnaje Jiří
Koucký. Vpravo Vladimír Beran (3. místo).

Srdečně Vás zveme na di-
stanční dostih na 15 km na
koních dne 16.4.2005 v Ja-
vornici. Prezentace je od

8.30 do 10.00
hodin na
Ranči Henry v

Javornici. Pod-
mínkou je vy-
tvoření tříčlen-
ných družstev.

PODBETLÉMSKÝ
ZÁVOD
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PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:

NOVINOVÁ ZÁSILKA

JARNÍ LOSY MLADŠÍCH A STARŠÍCH ŽÁKYŇ A ŽEN AFK UNION
ZPRÁVY Z HALOVÝCH TURNAJŮ V ZIMNÍ PŘÍPRAVĚ

Jarní los 1. ligy ČR a ml. a st. ŽÁKYŇ AFK UNION Rokytnice v O.h.

12. kolo neděle 17.4. st.10.00 ml. 11.45 doma - SK D.F.O. ŘEDICE
13. kolo sobota 23.4. st.13.00 ml. 14.45 venku - AC SPARTA PRAHA
14. kolo neděle 1.5. st.10.00 ml. 11.45 doma - 1. DFC HLUČÍN
15. kolo sobota 7.5. st. 13.00 ml. 14.45 venku - FC NESYT HODONÍN 

Jarní los Okresního přeboru - ŽÁKYNĚ AFK UNION Rokytnice v O.h

12. kolo úterý 19.4. v 17.00 venku - TJ VELEŠOV DOUDLEBY n.O. "A" 
13. kolo úterý 26.4. v 16.30 doma - SPARTAK RYCHNOV  n. Kn. "C"
14. kolo úterý  3.5. v 17.45 venku - SPARTAK OPOČNO
15. kolo čtvrtek 12.5. v 17.00 doma - AFK ČASTOLOVICE

Jarní los 3. ligy ČR ŽEN - skupina VÝCHOD - ŽENY AFK UNION Rokytnice v O.h

12. kolo neděle 17.4. v 10.00 venku - MATÉŘOV
13. kolo neděle 24.4. v 11.30 doma - SOKOL MLADKOV
14. kolo sobota 30.4. v 10.00 venku - FK AGRIA CHOCEŇ
15. kolo neděle 8.5. v 11.30 doma - DFK STARÉ ČIVICE

Umístění ŽÁKYŇ na halových turnajích v zimní přípravě

neděle 9.1. 7 místo starší žákyně halový  turnaj v ČESKÉ SKALICI
neděle 23.1. 8 místo starší žákyně halový turnaj v MALÝCH SVATOŇOVICÍCH
sobota 29.1. 6 místo přípravka halové mistrovství ČR v PELHŘIMOVĚ
sobota 19.2. 12 místo mladší žákyně PANTHER CUP VAMBERK
sobota 26.2. 7 místo starší žákyně halový turnaj v ŽAMBERKU
sobota 5.3. 8 místo mladší žákyně halový turnaj v TŘEBECHOVICÍCH P.O.

Na těchto turnajích mimo turnaje v Pelhřimově startovaly jen týmy mladších nebo starších žáků, hrajících převážně krajské soutěže, takže
výsledky našich děvčat nejsou z tohoto pohledu špatné.

Zimní přípravu jsme zakončili soustředěním 25. - 27.3. v domácích podmínkách. Tímto děkuji p. Peškovi a kolektivu hotelu Eduard Ro-
kytnice v O.h za kvalitní ubytování a stravování, a pochopitelně za rozumnou cenu za tyto služby. Dále bych chtěl poděkovat těmto sub-
jektům : firmě AUDIS BUS s.r.o. Rychnov n. Kn. za dopravu k ligovým utkáním 
( tím nám hodně pomohla ), Městu Rokytnice v O.h za schválené dotace na rok 2005 pro naše žákyně a ostatním sponzorům našeho klu-
bu. Také 1. FC Rokytnice za poskytnutí hracích ploch pro naše utkání a hlavně panu Mgr. Janu Morávkovi, který zvláště pro týmy žákyň
dělá maximum. Bez jeho pomoci a práce pro nás bychom to měli opravdu hodně těžké.

Za AFK UNION ROKYTNICE v O.h, manažer mládeže LUKÁŠ DOSTÁL


